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’Et løft til vejene’ – Genopretning af infrastrukturen i København 
 
Vejområdet i de danske kommuner er i en årrække blevet 
nedprioriteret. Driftsbudgetterne har været lave, og det har genereret 
et stort efterslæb. I januar 2013 igangsatte Københavns Kommune ’Et 
løft til vejene’, der er titlen på det genopretningsprogram, der er 
udviklet for at indhente efterslæbet i København. Programmet har et 
10-årigt sigte og gennemføres frem til udgangen af 2022. 
 
Genopretningen er i fuld gang, og der er indtil nu bevilget knapt 1 
mia. kr. Til trods for dette er der er stadig lang vej igen, før målet er 
nået – særligt for kørebaner og fortove. Det samlede resterende behov 
for genopretning er godt 2,5 mia. kr. frem til 2022, hvoraf over 70 % 
af behovet er til genopretning af kørebaner og fortove.  
 
I Københavns Kommune er der stort fokus på, at genopretning 
koordineres og tænkes sammen med andre projekter. Der er særligt 
fokus på koordinering med skybrudsprojekter, idet København i de 
kommende år skal sikres mod fremtidens ekstremregn. En stor del af 
de veje, der skal genoprettes i de kommende år, indgår samtidig i de 
planlagte skybrudsprojekter. Det er vigtigt at tænke vejgenopretning 
og skybrudsprojekter sammen, da det kan mindske 
fremkommeligheds- og støjgener i forbindelse med anlægsarbejderne, 
medfører økonomiske besparelser og højne den samlede 
byrumskvalitet. 
 
I indlægget fortæller programleder Tina Thomsen om ’Et løft til 
vejene’. I oplægget bliver genopretningsprogrammets indhold, strategi 
og metodik i forhold til planlægning og kommunikation berørt 
ligesom politiske og økonomiske aspekter inddrages. Endvidere deles 
erfaringer og der gives en status på den aktuelle situation i 
genopretningsarbejdet. 
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